



# NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

SEPTEMBER 2023

ISSUE NO. 105

## COMMUNITY INFORMATION

**RM OFFICE OPEN!**  
**Masks are now optional.**  
**Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via [plastiq.com](http://plastiq.com)**  
**Upcoming council meetings Oct 4 and 18, 2023**

**For upcoming events and activities please contact: St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert [sld.recdirector@mymts.net](mailto:sld.recdirector@mymts.net)**  
**Text or call 204-739-3583**  
**Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates**

### RM Staff

**Billie Jean Oliver, CAO**

**Lorna Hildebrandt, FT Assistant CAO**

**Paul Belair, PT Assistant CAO**

### Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email: [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)

Web: [www.rmstlaurent.com](http://www.rmstlaurent.com)

16 St. Laurent  
Veterans Memorial Rd  
Box 220  
St. Laurent, MB  
R0C 2S0

### Supplemental tax bills have been mailed.

Supplemental taxes result from changes in assessment calculated by the province. Reasons for increases include new structures (house, garage, shed, deck), subdivision (land splits), or can be for a reduction in assessment due to a demolition permit. A property owner who may not agree with the revised assessment, may file an application of appeal to the Board of Revision. Please contact the RM office at 204-646-2259 or [admin.rmstlaur@mymts.net](mailto:admin.rmstlaur@mymts.net) for the application or more information. The deadline for appeals is Tuesday, October 31, 2023, at 4:30 pm. Supplemental tax bills are due December 31, 2023

McROBERTS LAW OFFICE  
 KENNETH T. GREENHALGH

Beginning Thursday, Oct 5, 2023, Ken will be back in the Interlake Region and will meet with clients at the RM office in St. Laurent.

Clients will continue to be accepted on a first come first serve basis.

Mr. Greenhalgh can be reached at:  
 Cell # 1-204-799-6984  
 Toll Free 1-800-668-0604  
 Winnipeg office 1-204-944-7900

### MERRY CRAFTERS CRAFT & BAKE SALE

**WE ARE LOOKING FOR VENDORS**  
**\$20.00 per table**  
**\$30.00 for 2 tables**  
**Vendors must supply a silent auction prize**  
**St. Laurent Recreation Centre**  
**Dec 3<sup>rd</sup>, 2023**  
**Vendors set up at 9am**  
**For applications Contact Tammy Hiebert**  
**[sld.recdirector@mymts.net](mailto:sld.recdirector@mymts.net)**

REMINDER: RVs/Travel trailers on properties without main dwelling/main buildings must obtain a conditional use permit and, if approved, must obtain a licence. In all zones, no more than 2 RVs/Travel trailers are permitted on a vacant lot unless it's an approved campground. No more than 2 RVs/Travel trailers are allowed on a lot with a main dwelling/main building in most zones. Questions related to the Zoning By-law 5/05 to be directed to Cherie Millar from Western Interlake Planning District at [wipd@mymts.net](mailto:wipd@mymts.net). Questions related to the licensing requirements to be directed to Sophie Skierszkan the By-Law Enforcement Officer at [stlaurentbylaw@gmail.com](mailto:stlaurentbylaw@gmail.com). Failure to abide with the by-law requirements may result in the Municipality using their authority provided in the General Enforcement By-Law 4/2022 to ensure compliance is met.



**Thursdays Sept 28 to Dec 7**  
**6pm**  
**St. Laurent School**

**Nets, paddles & balls provided!**

### ROYAL CDN.LEGION ST.LAURENT METIS BR.#250

#### FALL SUPPER

**SUNDAY OCT.15,2023**

**DOORS OPEN AT 4:00PM**

**DINNER SERVED FROM : 5:00PM - 7:00PM**

**TURKEY & ALL THE FIXIN'S**

**(MASHED**

**POTATOES/STUFFING/MEATBALLS/VEGETABLES/GRAY/COLESLAW/CRANBERRY SAUCE & DESSERT)**

**PUMKIN PIE & WHIPPED CRÈME**



**ADULTS \$15.00**

**YOUTH 8-12 \$10.00**

**CHILDREN 7 & UNDER FREE**

**TAKE OUT AVAILABLE**

**DINNER WILL BE SERVED IN THE HALL.**

**BAR SERVICE WILL BE AVAILABLE**

**NO ADVANCE PURCHASE OR RESERVING NECESSARY.**

**FIRST COME FIRST SERVE UNTIL THE TURKEY RUNS OUT !!!!**

**GOBBLE GOBBLE !!!!**

**WE PLAN TO PREPARE FOR APPROXIMATELY 250 PEOPLE.**



You're Invited to

### YOUTH NIGHT



**St. Laurent Royal Canadian Legion Metis Branch #250**

**Oct 26**

**6:30 - 8:00PM**

**Ages 12-16**



**Board Games, Karaoke, Pool, Canteen Open**

**Everyone who wears a costume gets a treat bag!**

**Contact Tammy Hiebert to register**

**Text 204 7393583**

### ACCESSIBILITY SURVEY

#### WE NEED YOUR HELP!

The RM of St. Laurent is committed to provide services and ensure equal access for all people, regardless of their abilities. We are committed to respect the dignity and independence of people with disabilities and by doing so offer equal opportunity to access and benefit from the same services. If you are disabled, know someone who has disabilities, or you have ideas on how we can improve our commitment to provide equal access to all our residents please email us at [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net) or write to us at R.M. of St. Laurent, Box 220, St. Laurent, MB, R0C 2S0

### METIS LANGUAGE CALL OUT!

To preserve the Metis language in the community for years to come council is asking for volunteers to form a committee to develop a working plan to ensure the continuity of the language. If interested please reach out to the RM office at 1-204-646-2259 or email [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)



### WINTER CLOTHING DRIVE!

October 23 - November 11

Jackets, ski pants, mittens, toques  
St. Laurent Welcome Centre

Feel Free to help yourself!  
Leftover clothing will be donated to Coats for Kids.



# LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

SEPTEMBRE 2023

PUBLICATION NO 105

## RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

### BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Le port du masque est facultative. Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via [plastiq.com](http://plastiq.com)  
Prochaines réunions du conseil le 4 et 18 Octobre, 2023

**Pour les événements et activités à venir veuillez contacter Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert [sld.recdirectir@mymts.net](mailto:sld.recdirectir@mymts.net) 2047393583**  
Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

### Employées de la M.R.

**Billie Jean Oliver,**  
Agente administrative principale  
**Lorna Hildebrandt,**  
Adjointe à l'agente administrative principale  
**Paul Belair,** Adjointe à l'agente administrative principale

### Pour nous joindre :

Téléphone: 204-646-2259  
Télécopieur: 204-646-2705  
Adresse courriel: [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)  
Site Web: [www.rmstlaurent.com](http://www.rmstlaurent.com)

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent  
Case postale 220  
Saint-Laurent, MB  
R0C 2S0

### Factures de taxes supplémentaires ont été envoyées par la poste.

Les taxes supplémentaires résultent des changements d'évaluation calculés par la province. Les raisons des augmentations comprennent les nouvelles structures (maison, garage, remise, terrasse), le lotissement (fractionnement du terrain), ou peuvent être une réduction de l'évaluation en raison d'un permis de démolition. Un propriétaire foncier qui pourrait ne pas être d'accord avec l'évaluation révisée peut déposer une demande d'appel auprès de la Commission de révision.

Veillez contacter le bureau RM au 204-646-2259 ou [admin.rmstlaur@mymts.net](mailto:admin.rmstlaur@mymts.net) pour la candidature ou plus d'informations. La date limite de recours est le mardi 31 octobre 2023, à 16h30. Les comptes de taxes supplémentaires sont dus le 31 décembre 2023

### BUREAU D'AVOCAT McROBERTS KENNETH T. GREENHALGH

À compter du jeudi 5 octobre 2023, Ken sera de retour dans la région d'Interlake et rencontrera les clients au bureau MR à Saint-Laurent. Les clients continueront d'être acceptés selon le principe du premier arrivé, premier servi. M. Greenhalgh peut être contacté: Cellulaire # 1-204-799-6984 Sans frais 1-800-668-0604 Bureau de Winnipeg 1-204-944-7900

### MERRY CRAFTERS VENTE D'ARTISANAT ET DE PÂTISSERIE

**NOUS RECHERCHONS DES VENDEURS**

20,00 \$ par table

30,00 \$ pour 2 tables

Les vendeurs doivent fournir un prix d'enchère silencieuse

Centre récréatif Saint-Laurent

3 décembre 2023

Les vendeurs s'installent à 9h

Pour les candidatures, contactez

Tammy Hiebert [sld.recdirector@mymts.net](mailto:sld.recdirector@mymts.net)

**RAPPEL :** Les VR/roulottes sur les propriétés sans habitation principale/bâtiment principal doivent obtenir un permis d'utilisation conditionnel et, s'ils sont approuvés, doivent obtenir un permis. Dans toutes les zones, pas plus de 2 VR/roulottes de voyage sont autorisés sur un terrain vacant, à moins qu'il ne s'agisse d'un terrain de camping approuvé. Pas plus de 2 VR/roulottes de voyage sont autorisés sur un terrain comportant une habitation principale/un bâtiment principal dans la plupart des zones.

Les questions liées au règlement de zonage 5/05 doivent être adressées à Cherie Millar du district de planification de Western Interlake à [wipd@mymts.net](mailto:wipd@mymts.net). Les questions liées aux exigences en matière de permis doivent être adressées à Sophie Skierszkan, agente d'application des règlements, à [stlaurentbylaw@gmail.com](mailto:stlaurentbylaw@gmail.com). Le non-respect des exigences du règlement peut amener la municipalité à utiliser son pouvoir prévu dans le règlement général d'application 4/2022 pour garantir le respect de la conformité.



**Les jeudis du 28 septembre au 7 décembre**

**18h**

**École Saint-Laurent**

**Filets, pagaies et balles fournis !**

### ROYAL CDN.LÉGIION ST.LAURENT METIS BR.#250

**SOUPER D'AUTOMNE**

**DIMANCHE 15 OCTOBRE 2023**

**PORTES OUVERTES À 16H00**

**DÎNER SERVI DE : 17H00 - 19H00**

**DINDE ET TOUS (PURÉE DE POMMES DE**

**TERRE/FARCE/BOULETTES DE**

**VIANDE/LÉGUMES/SAUCE/SALADE DE CHOU/SAUCE AUX**

**CANNEBERGES ET DESSERT)**

**TARTE À LA CITROUILLE ET CRÈME FOUETTÉE**



**ADULTES 15,00 \$**

**JEUNES 8-12 10,00 \$**

**ENFANTS DE 7 ANS ET MOINS GRATUITS**

**À EMPORTER DISPONIBLE**

**LE DÎNER SERA SERVI DANS LA SALLE.**

**LE SERVICE DE BAR SERA DISPONIBLE**

**AUCUN ACHAT NI RÉSERVATION PRÉALABLE N'EST**

**NÉCESSAIRE. PREMIER ARRIVÉ, PREMIER SERVI JUSQU'À CE**

**QUE LA DINDE SOIT ÉPUISEE !!!!!GOBBLE GOBBLE !!!!**

**NOUS PRÉVOYONS DE PRÉPARER POUR ENVIRON 250 PERSONNES.**



**Vous êtes invité à**



**SOIRÉE DES JEUNES**

**Branche métisse de la légion royale canadienne de Saint-Laurent #250**



**26 octobre**

**18h30 - 20h00**

**12-16 ans**



**Jeux de société. Karaoké. Billard. Cantine Ouverte**  
**Tous ceux qui portent un costume reçoivent un sac de friandises !**

**Contactez Tammy Hiebert pour vous inscrire**

**Envoyez un SMS au 204 7393583**

### ENQUÊTE D'ACCESSIBILITÉ

**NOUS AVONS BESOIN DE VOTRE AIDE!**

La MR de Saint-Laurent s'est engagée à fournir des services et à assurer l'égalité d'accès à tous, peu importe leurs capacités. Nous nous engageons à respecter la dignité et l'indépendance des personnes handicapées et, ce faisant, à offrir l'égalité des chances d'accéder et de bénéficier des mêmes services. Si vous êtes handicapé, connaissez une personne handicapée ou si vous avez des idées sur la façon dont nous pouvons améliorer notre engagement à fournir un accès égal à tous nos résidents, veuillez nous envoyer un courriel à [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net) ou nous écrire à R.M. de Saint-Laurent, CP 220, Saint-Laurent, MB. R0C 2S0

### APPEL À LA LANGUE MÉTIS !

Afin de préserver la langue métisse dans la communauté pour les années à venir, le conseil demande des bénévoles pour former un comité chargé d'élaborer un plan de travail visant à assurer la continuité de la langue. Si vous êtes intéressé, veuillez contacter le bureau MR au 204-646-2259 ou par courrier électronique à [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)



### COLLECTE DE VÊTEMENTS D'HIVER !

**23 octobre - 11**

**novembre**

**Vestes, pantalons de ski, mitaines, tuques**  
**Centre d'accueil Saint-Laurent**

**N'hésitez pas à vous**

**aider !**

**Les vêtements restants**

**seront donnés à Coats**

**for Kids**